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PROTOKÓŁ nr LXXI/2018 
z LXXI Sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Rogoźnie 

odbytej w dniu 14 listopada 2018 r. o godz. 16.00 
  
           z LXXI Sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Rogoźnie odbytej w 14 listopada 2018 r.   o godz. 17.00 w 
Sali Rogozińskiego Centrum Kultury w Rogoźnie, ul. W.P.4. 
  
Sesja zwołana została przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rogoźnie p. Henryka Janusa. 
 
I. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  
Zebranych powitał Przewodniczący Rady Miejskiej w Rogoźnie p. Henryk Janus, który trzykrotnym 
uderzeniem Laską Przewodniczącego, otworzył Sesję i przewodniczył jej obradom. 
 
Po powitaniu Pana Wańkowicza, Komendanta PSP Sławomira Szramy, Pana Burmistrza, Pani Z-cy 
Burmistrza, Pani Skarbnik, Sekretarza, Pana Komendata Policji Piotra Warnke, Prezesów Spółek 
Gminnych, Kierowników i Dyrektorów Jednostek, sołtysów, Pań i Panów Radnych przystąpiono do 
realizacji porządku obrad.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził na podstawie listy obecności, że na 15 radnych w Sesji bierze 
udział 15 radnych.  
Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Lista obecności radnych z sesji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Lista obecności gości z sesji stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
  
Na podstawie Regulaminu Rady Miejskiej w Rogoźnie do przeliczania głosów podczas głosowań 
Przewodniczący Rady wyznaczył Wiceprzewodniczącego Rady M. Kutkę. 

 
II Proponowany porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2.Wprowadzenie Flagi Gminy Rogoźno. 
3.Odegranie Hejnału Rogoźna. 
4.Przyjęcie porządku obrad. 
5.Przyjęcie protokołu z LXX Sesji Rady Miejskiej w Rogoźnie. 
6.Przyjęcie protokołu z 43 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury. 
7.Przyjęcie protokołu z  43 posiedzenia Komisji Gospodarki Finansów i Rolnictwa.  
8.Przyjęcie protokołu z 42 posiedzenia Komisji Rewizyjnej. 
9.Sprawozdanie z działalności VII Kadencji Rady Miejskiej w Rogoźnie. 
10.Sprawozdanie burmistrza podsumowujące 4 – letnią działalność. 
11.Wolne głosy. 
12.Wyprowadzenie Flagi Gminy Rogoźno. 
13.Zakończenie sesji. 

 
Ad.2 i 3 Wprowadzenie Flagi Gminy Rogoźno. Odegranie Hejnału Rogoźna. 
 
Pan Przewodniczący poprosił poczty sztandarowe o wprowadzenie flag. 
A następnie został odegrany hymn Rzeczypospolitej Polskiej oraz hejnał Rogoźna. 
 
Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad. 
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Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie po wprowadzeniu jednej uchwały dotyczącej: trybu 
postępowania o udzielenie dotacji z budżetu Gminy Rogoźno spółkom wodnym, sposobu jej rozliczania 
oraz sposobu kontroli wykonania zadań. 
 

Ad. 5 Przyjęcie protokołu z LXX Sesji Rady Miejskiej w Rogoźnie. 
Protokół z ostatniej sesji został przyjęty 14 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”. 
 
Ad. 6 Przyjęcie protokołu z 43 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury. 
Protokół KSSOiK został przyjęty – jednogłośnie. 
 
Ad. 7 Przyjęcie protokołu z  43 posiedzenia Komisji Gospodarki Finansów i Rolnictwa. 
Protokół KGFiR został przyjęty 14 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”. 
 
Ad. 8 Przyjęcie protokołu z 42 posiedzenia Komisji Rewizyjnej. 
Protokół z Komisji Rewizyjnej został przyjęty 4 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Ad. 9 Sprawozdanie z działalności VII Kadencji Rady Miejskiej w Rogoźnie. 
Rada Miejska VII kadencji Odrodzonego Samorządu kończy swoją działalność. 
W dniu 16 listopada 2014 roku wybory samorządowe wyłoniły skład rady w składzie: 

 
Zbigniew Chudzicki 
Katarzyna Erenc-Szpek 
Henryk Janus 
Roman Kinach 
Longina Kolanowska 
Sebastian Kupidura 
Maciej Kutka 
Jarosław Łatka 
Adam Nadolny 
Krzysztof Nikodem 
Bartosz Perlicjan 
Paweł Wojciechowski 
Ewa Wysocka 
Łukasz Zaranek 
 
I Sesja Rady Miejskiej w Rogoźnie odbyła się w dniu 28 listopada 2014 roku. Obrady prowadził radny 
senior Henryk Janus. Czternastu radnych oraz Burmistrz Roman Szuberski  złożyło uroczyste ślubowanie.  
Podczas  I Sesji Rady Miejskiej w Rogoźnie na funkcję Przewodniczącego Rady wybrano radnego Henryka 
Janusa. 
Podczas III Sesji Rady Miejskiej w dniu 10 grudnia 2014 roku rada dokonała wyboru dwóch 
wiceprzewodniczących, którymi zostali radni, Paweł Wojciechowski i Maciej Kutka. 
Podczas obrad VII Sesji Rady Miejskiej w dniu 25 marca 2015 roku, złożył ślubowanie Hubert Kuszak, 
który został radnym po wyborach uzupełniających. 
 
Komisje Rady Miejskiej w Rogoźnie: 
 
1. Komisja Rewizyjna 
 
 Przewodnicząca - Katarzyna Erenc-Szpek 
 Wiceprzewodniczący – Bartosz Perlicjan 

 Członkowie: Longina Kolanowska 
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                       Ewa Wysocka 
                       Roman Kinach – od 18.03.2017 roku 
 
2. Komisja Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 
      
Przewodniczący – Adam Nadolny 
Wiceprzewodniczący – Sebastian Kupidura 
Członkowie: Henryk Janus, Roman Kinach, Krzysztof Nikodem, Bartosz Perlicjan, Paweł    
                    Wojciechowski, Ewa Wysocka  

 
3. Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury 
     Przewodniczący – Łukasz Zaranek 
     Wiceprzewodniczący – Jarosław Łatka 
    Członkowie: Zbigniew Chudzicki, Katarzyna Erenc-Szpek, Longina Kolanowska, Hubert   
                         Kuszak, Maciej Kutka 
 
Rada Miejska oraz komisje działały na podstawie uchwalanych planów pracy, na każdy rok 
kalendarzowy. 
Ogółem Rada Miejska, licząc dzisiejszą sesję odbyła 71 posiedzeń, w tym zwołanych w trybie 
nadzwyczajnym 26 posiedzeń, co jest swoistym rekordem w samorządzie od 1990 roku. W 
ubiegłej kadencji rada obradowała na 48 posiedzeniach. Również ilość podjętych uchwał była 
rekordowa - 618 ( z dzisiejszą uchwałą), przy 392 w poprzedniej kadencji. 
  
Komisje rady odbyły nast. ilość posiedzeń: 
   Komisja Rewizyjna – 45 
   KGFiR                    - 43  
   KSSOiK                  - 43        

 
Serdecznie dziękuję za czteroletnią współpracę. Słowa podziękowania  kieruję do pań i panów: 
Burmistrza  Gminy Rogoźno, zastępcy burmistrza, skarbnika i sekretarza gminy,  
oraz wszystkich pracowników Urzędu Miejskiego w Rogoźnie, Dziękuję dyrektorom i 
kierownikom jednostek organizacyjnych gminy oraz prezesom spółek gminnych, dziękuję  
kierownikom jednostek pomocniczych gminy tj. paniom i panom sołtysom oraz radom sołeckim. 
Dziękuję  Staroście Obornickiemu oraz całej Radzie Powiatu Obornickiego.  
Dziękuję mieszkańcom gminy którzy wskazywali nam sprawy do rozwiązania, podpowiadali o 
inwestycjach do wykonania, jak również za słowa krytyki dotyczące naszych działań. Dziękuję 
również przedstawicielom prasy za przekazywanie informacji o naszych działaniach  
mieszkańcom  gminy. Dziękuję policjantom i strażnikom miejskim oraz wszystkim 
stowarzyszeniom z którymi współpracowaliśmy. Na koniec dziękuję paniom i panom radnym VII 
Kadencji Odrodzonego Samorządu, za współpracę oraz włożony wysiłek 
dla dobra  mieszkańców Gminy Rogoźno. 
Dziękuję bardzo! 

 
 
Ad. 10 Sprawozdanie burmistrza podsumowujące 4 – letnią działalność. 

29 listopada 2014 roku, rozpocząłem pracę na stanowisku burmistrza Rogoźna.  

Wśród priorytetowych zadań tej kadencji znalazła się poprawa             i budowa infrastruktury 

drogowej. Wybudowano i przebudowano 11 dróg. W 2015 roku gmina współfinansowała przebudowę 

drogi powiatowej Rogoźno – Murowana Goślina na odcinku od ulicy Boguniewskiej do ulicy Plażowej na 

długości 989,73 m. Inwestycja finansowana była z budżetu Wojewody Wielkopolskiego w kwocie 
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814 232,00 zł (1/2 kosztów), Powiatu Obornickiego w kwocie 433 845,60 zł (1/4 kosztów) i Gminy 

Rogoźno w kwocie 424 000,00 zł (1/4 kosztów).  

Kolejną bardzo ważną inwestycją drogową była przebudowa istotnej dla lokalnej komunikacji i 

mocno zdegradowanej ulicy Fabrycznej. Droga wraz z infrastrukturą to  zadanie o wartości 1 741 957,11 

zł., dofinansowane przez Wojewodę Wielkopolskiego w wysokości 783 568,00 zł. Przebudowana  droga 

ze ścieżką rowerową, chodnikami i miejscami parkingowymi poprawiła stan bezpieczeństwa 

poruszających się po niej osób i pojazdów i w dużym stopniu odciążyła ruch na ulicy Wojska Polskiego.  

Kolejne miejskie drogi przebudowane w latach mijającej kadencji to jedna z najstarszych ulic w 

Rogoźnie – ulica Smolary i te nowsze: Miodowa, Kwiatowa i Sienkiewicza. Przebudowano też 5 dróg na 

obszarach wiejskich; w Gościejewie, Parkowie, Jaraczu, Starem i Józefinowie. Na ulicach w otoczeniu 

Placu Powstańców Wielkopolskich oraz na ulicach Polnej, Prusa i Krótkiej przebudowano chodniki. U 

zbiegu ulic Czarnkowskiej i Wyszyńskiego powstało rondo.  

Zmieniło się otoczenie RCK i przychodni zdrowia, przy których powstały miejsca postojowe dla 

osób korzystających z imprez kulturalnych i pacjentów przychodni. Mieszkańcy bloku przy ulicy 

Czarnkowskiej, ulicy Seminarialnej i ulicy Sądowej cieszą się z nowych parkingów a mieszkańcy 

sąsiednich bloków przy ulicy Kościuszki oczekują na zakończenie podobnej, już rozpoczętej inwestycji w 

otoczeniu swych domów. 

Z myślą o najmłodszych powstały place zabaw w Słomowie, Siernikach, Tarnowie, Pruścach, w 

Rogoźnie na ulicy Różanej, przy Szkole Podstawowej nr 3 na ulicy Kościuszki i na plaży przy ulicy 

Plażowej. Powstały centra sportowo rekreacyjne w tym: pumptrack wraz z parkingiem przy ulicy 

Kościuszki,  siłownia i miejsca biesiadne na „starej plaży”, centrum rekreacyjne w Pruścach, oraz boiska 

wielofunkcyjne w Owczegłowach i w Rogoźnie. Ogólny koszt budowy dwóch boisk to 445 997,50 zł., w 

tym 110 478, 00 zł. dofinansowania.  

Sztandarową inwestycją  mijającej kadencji była Modernizacja Muzeum Regionalnego im. 

Wojciechy Dutkiewicz w Rogoźnie wraz z zagospodarowaniem placu Karola Marcinkowskiego. Łączna 

wartość inwestycji to 8 264 810,17 zł., w tym środki zewnętrzne w ramach Wielkopolskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020, pożyczka JESSICA 2 w wysokości 

6 824 451,89 zł.  Muzeum odzyskało dawny blask, natomiast plac Karola Marcinkowskiego – dawniej 

Nowy Rynek, który powstał w drugiej połowie XVIII wieku, stał się wizytówką Rogoźna, a jednocześnie 

miejscem spotkań i odpoczynku mieszkańców. Ulubionym miejscem zabaw dzieci a jednocześnie 

obiektem fotografowania jest kolorowa fontanna usytuowana na środku placu. Zachowany starodrzew i 

liczne skwery, czynią plac miejscem przyjaznym do odpoczynku. 

Aktywną działalnością po zmianie na stanowisku prezesa wykazała się Spółka Aquabellis. Dzięki 

zabiegom zarządu, spółka pozyskała od Samorządu Województwa Wielkopolskiego  dofinansowanie na 

operację polegającą na przebudowie stacji uzdatniania wody w Gościejewie i Słomowie, wraz z 

przebudową odcinków wodociągu w Tarnowie, przebudowę istniejącej oczyszczalni ścieków w Parkowie, 

wraz z przebudową odcinka sieci kanalizacji sanitarnej. Całkowita wartość nakładów to ponad 3,5 mln 

zł., a dofinansowanie to kwota przekraczająca 1,6 mln zł. Wsparcie inwestycji odbywa się w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich w latach 2014 – 2020. Obecnie trwają prace, a zakończenie całej 

inwestycji planowane jest na początek roku 2019.  

Spółka  wdrożyła radiowy system  odczytu wskazań wodomierzy. Niewątpliwą korzyścią  jest to, 

że odczyt odbywa się bez wchodzenia inkasenta do pomieszczeń, w których jest wodomierz.  

Przeprowadzono rozbudowę sieci wodociągowych w Rogoźnie w ulicach: Kwarcowej, 

Diamentowej, Spokojnej, Twardeckiego, Konieczyńskich, Szarych Szeregów oraz w Jaraczu, Kaziopolu i 

Tarnowie. Spółka na zasadzie odpłatności przejęła również sieć wodociągową w Budziszewku.  
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W 2017 roku został również zamontowany nowoczesny elektroniczny system sterowania pracą 

sieci podwyższania ciśnienia pracującej w sieci zasilającej rejony Studzieńca i Budziszewka. Nastąpiło 

ustabilizowanie i wyregulowanie ciśnienia wody u  odbiorców w tym obszarze.  

Bardzo ważną inwestycją przeprowadzoną przez spółkę Aquabellis jest inwestycja 

proekologiczna, długo oczekiwana i zakończona we wrześniu budowa kanalizacji sanitarnej w 

Józefinowie.  

Spółka Megawat w okresie mijającej kadencji dzięki dobrej sytuacji finansowej na zadania 

inwestycyjne wydatkowała prawie 0,5 ml złotych, które przeznaczono na modernizację infrastruktury 

ciepłowniczej tj. węzłów cieplnych, sieci przesyłowych i źródeł ciepła. Podłączono również dwóch 

nowych odbiorców ciepła. Spółka znacząco przyczyniła się również poprzez obniżenie kapitału 

zakładowego oraz przekazywane dywidendy z zysku netto Spółki do zwiększenia zadań inwestycyjnych 

przez Gminę. 

 

Serdecznie dziękuję Panom Prezesom obu spółek za zaangażowanie w rozwój infrastruktury 

komunalnej i działania na rzecz lokalnej społeczności. 

 

Wśród najważniejszych inwestycji znalazły się te prospołeczne. Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej otrzymał nową siedzibę na ulicy Kościuszki. Dla poprawy warunków pracy, oraz lepszej 

dostępności do ośrodka osób starszych  i niepełnosprawnych, wyremontowano i wyposażono w 

nowoczesny sprzęt jednokondygnacyjny budynek po Zespole Szkół Agrobiznesu. Koszt tej inwestycji to 

399 964,82 zł.  

         Z myślą o zaspokojeniu potrzeb mieszkaniowych najuboższych mieszkańców gminy, zakupiono 
część budynku – biurowca na ulicy Fabrycznej i przebudowano go na 32 mieszkania socjalne. Inwestycja 
otrzymała dofinasowanie z budżetu państwa z programu budownictwa socjalnego 1 065 653,12 zł. 
Ogólny koszt inwestycji to 2 368 118,06 zł.  

W okresie od grudnia 2015 roku do listopada 2018 roku, ZAMK przygotował do zasiedlenia 10 
mieszkań, których stan techniczny wykazywał duży stopień zużycia technicznego. Mieszkania zostały 
gruntownie wyremontowane i oddane do użytku. Ponadto w zasobie komunalnym przestawiono ponad 
100 pieców kaflowych oraz wymieniono stolarkę okienną w kilkudziesięciu mieszkaniach i w 4 
budynkach odnowiono korytarze i klatki schodowe. Realizowane były również liczne prace remontowe 
kominów, elewacji, pokryć dachowych. Nieustanie są realizowane prace związane z poprawą stanu 
sanitarnego nieruchomości, poprzez likwidację ubikacji podwórzowych i budowanie nowych instalacji 
wodno-kanalizacyjnych. 

 

W trakcie budowy jest Środowiskowy Dom Samopomocy, powołany uchwałą Rady Miejskiej jako 

jednostka samorządowa Gminy Rogoźno. W trosce o niepełnosprawnych po 3 latach starań o 

środowiskowy dom samopomocy dla niepełnosprawnych udało się pozyskać środki i w budynku po 

warsztatach technikum mechanicznego jeszcze w tym roku taki dom powstanie. 4 czerwca burmistrz 

Roman Szuberski podpisał w Urzędzie Wojewódzkim w Poznaniu umowę na dofinansowanie w 

wysokości 1.162.776,60 zł. na budowę i wyposażenie domu oraz na kwotę 40.440,40 zł na uruchomienie 

miejsc pracy w ŚDS. Środowiskowe Domy Samopomocy przeznaczone są dla osób, które w wyniku 

upośledzenia niektórych funkcji organizmu lub zdolności adaptacyjnych wymagają pomocy do życia w 

środowisku rodzinnym i społecznym, w szczególności w celu zwiększenia zaradności i samodzielności 

życiowej, a także ich integracji społecznej.  

Aby zmniejszyć bezrobocie w gminie i przeciwdziałać wykluczeniu społecznemu, w 2016 roku 

zostały powołane dwa podmioty ekonomii społecznej: Centrum Integracji Społecznej i Spółdzielnia 
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Socjalna OPUS. Oba podmioty mają swoją siedzibę w budynku na ulicy Kościuszki – dawnej siedzibie 

Zespołu Szkół Agrobiznesu.  

Centrum Integracji Społecznej w ramach swoich warsztatów głównie realizuje zlecenia ręcznego 

oczyszczania miasta oraz utrzymania zieleni,  natomiast warsztat remontowo - budowlany, który wykazał 

swoje umiejętności i możliwości podczas remontu siedziby CIS, remontuje placówki oświatowe, budynki 

komunalne, a obecnie realizuje przebudowę dawnych warsztatów mechanicznych na Środowiskowy 

Dom Samopomocy.  Ponadto w CIS funkcjonuje warsztat opiekuńczy i warsztat krawiecki.  

Spółdzielnia socjalna realizuje zadania z zakresu prac ogólnobudowlanych i pielęgnacji zieleni, 

natomiast obecnie poszerzyła swoją ofertę o prace porządkowe.  

Oba podmioty otrzymały dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego na działalność i pierwsze 

wyposażenie w kwocie 206 000,00 zł. Dzięki tym jednostkom poprawiła się estetyka gminy, pojawiły się 

duże oszczędności przy wykonywanych remontach i inwestycjach a sami uczestnicy CIS i pracownicy 

spółdzielni otrzymali szansę zatrudnienia i wyjścia z problemów życiowych.  

W podobnym celu realizowany był program „Aktywniej w Rogoźnie”. Wartość projektu to 

822 285, 44 zł., w tym wkład funduszy unijnych: 698 942, 62 zł.  W projekcie uczestniczyło  80 osób 

zagrożonych ubóstwem lub wykluczeniem społecznym, osoby korzystające ze świadczeń z pomocy 

społecznych  kwalifikujące się do objęcia wsparciem.   

Kolejnym priorytetem samorządowców mijającej kadencji była gminna oświata. Wprowadzona 

reorganizacja szkolnictwa wymusiła podjęcie decyzji zmiany sieci szkół, co wiązało się z dostosowaniem 

placówek do nowych wymogów.  

Podjęto decyzję o włączeniu Gimnazjum nr 1 do Szkoły Podstawowej nr 3 i przystosowaniu 

budynków po gimnazjum przy ulicy Kościuszki do nauczania wczesnoszkolnego. Przeprowadzony tam 

kapitalny remont toalet, wyremontowano i wyposażono w sprzęt, meble i pomoce naukowe klasy. 

Budynek gospodarczy przebudowano na bibliotekę.  Wymieniono stare okna. Na boisku powstał 

nowoczesny i bezpieczny plac zabaw. Wymieniono parkan, ławki na boisku i przebudowano chodnik na 

„przesmyku”.  W budynku SP3 na ulicy Seminarialnej dokonano kapitalnego remontu pionu sanitarnego 

wraz z remontem i modernizacją toalet.  

Na szeroką skalę przeprowadzono remonty w Szkole Podstawowej nr 2. Wyremontowano 

korytarz na 1 i 2 piętrze, salę komputerową i bibliotekę. W budynku na placu Jana Pawła II dokonano 

remontu instalacji elektrycznej, korytarzy i klatki schodowej.  

Kapitalny remont instalacji elektrycznej przeprowadzono w Szkole Podstawowej w Tarnowie.  

Aby podnieść kompetencje uczniów i nauczycieli w gminnych placówek oświatowych, do 

samorządu wielkopolskiego został złożony wniosek o dofinansowanie projektu edukacyjnego pt.: 

„Powiedz mi, a zapomnę. Pokaż mi, a zapamiętam. Pozwól mi zrobić, a zrozumiem” - nowe kompetencje 

uczniów i nauczycieli w Gminie Rogoźno” . Wniosek uzyskał akceptację i gmina otrzymała na ten cel 

dofinansowanie w wysokości 1 391 293,56 zł. W ramach 2-letniego projektu uczniowie uczestniczą w 

bezpłatnych zajęciach pozalekcyjnych, nauczyciele dokształcają się na studiach podyplomowych i 

szkoleniach, a szkoły otrzymały wyposażenie pracowni, w tym nowoczesny sprzęt, jak tablice 

interaktywne, komputery, projektory itd. 

Znaczącą i aktywną grupę w Gminie Rogoźno stanowią seniorzy. Z myślą o nich, z inicjatywy 

burmistrza, powołano Rogoziński Uniwersytet Trzeciego Wieku – stowarzyszenie  działające na rzecz 

aktywizacji i integracji osób starszych, oraz włączanie ich w życie publiczne i obywatelskie społeczności 

lokalnych jako pełnoprawnych członków społeczeństwa obywatelskiego. W ramach stowarzyszenia 

działają sekcje językowe, komputerowe, taneczne, rękodzieła, rowerowe czy fotograficzne. Studenci 

RUTW-u uczestniczą w comiesięcznych wykładach, imprezach kulturalnych, wyjazdach krajoznawczych 

czy zagranicznych, organizują biesiady integracyjne i cieszą się życiem na emeryturze. Stowarzyszenie 
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pozyskuje na swą działalność środki zewnętrzne, w tym wsparcie samorządu gminnego w ramach 

konkursów i małych grantów, o które mogą ubiegać się organizacje pozarządowe.  

Dla tej ważnej grupy społecznej został również wdrożony program pn. Rogozińska Karta Seniora. 

Celem programu, przeznaczonego dla osób po 60-ym roku życia, jest zwiększenie dostępności do usług i 

towarów oferowanych przez podmioty publiczne i prywatne na terenie Gminy Rogoźno.  

Kolejną instytucją, która w ostatnich 4 latach pojawiła się w Rogoźnie to Społeczna Szkoła 

Muzyczna I stopnia – powołana w 2016 roku przez Towarzystwo Przyjaciół Rogoźna z inicjatywy 

Burmistrza Rogoźna. Dyrektorem szkoły jest Tomasz Barański, a siedzibą szkoły jest budynek po Zespole 

Szkół Agrobiznesu. Szkoła kształci uczniów w systemie 4 i 6 letnim. Swoje osiągnięcia uczniowie 

prezentują podczas koncertów i gminnych imprez kulturalnych a także w kościołach gminnych parafii.  

Szkoła utrzymuje się z wpłat uczniów oraz dotacji gminy w ramach małych grantów i konkursów na 

wsparcie działalności organizacji pozarządowych. 

Ważnym zadaniem podjętym przez burmistrza i wspieranych przez radnych Rady Miejskiej, są 

działania mające na celu poprawę stanu czystości wód jezior, a w szczególności jeziora Nienawiszcz, 

Budziszewskiego i Jeziora Rogoźno. Po rekultywacji Jeziora Nienawiszcz Mały, trwają prace 

rekultywacyjne Jeziora Budziszewskiego i Jeziora Rogoźno, mające na celu zahamowanie rozwoju 

glonów i poprawę czystości wód. W tym zakresie nawiązana została współpraca z poznańskimi 

uczelniami: Uniwersytetem im. Adama Mickiewicza w Poznaniu oraz Uniwersytetem Przyrodniczym w 

Poznaniu. Po przeprowadzonych badaniach i analizach stanu czystości wód, został opracowany 3-letni 

program prac rekultywacyjnych. Efekty widoczne są już po pierwszych zabiegach, natomiast efekt 

właściwy zostanie uzyskany po kilku latach.  

Kolejne działania proekologiczne, podjęte w celu poprawy czystości wód i powietrza, to 

programy dopłat do wymiany źródeł ciepła (wymiana pieców), oraz dopłaty do przydomowych 

oczyszczalni ekologicznych.  

Wśród wszystkich realizowanych zadań, dużą wagę położono na zachowanie pamięci o ofiarach 

II wojny światowej i ofiar systemu totalitarnego. Przy współpracy z Rogozińskim Muzeum im. Wojciechy 

Dutkiewicz i Towarzystwem Przyjaciół Rogoźna, powstał projekt pn. „Rogozińskie Martyrologium”. Na 

rogozińskim cmentarzu,  na kamiennych tablicach, upamiętniono ofiary II wojny światowej z terenu 

miasta i gminy Rogoźno. Zakończenie tego przedsięwzięcia planowane jest na 2019 rok – w 80 rocznicę 

wybuchu II wojny światowej. Ponadto w wyniku przeprowadzonego konkursu pn. „Losy moich bliskich w 

latach II wojny światowej”, ogłoszonego dla młodzieży rogozińskich szkół i opracowań dokonanych na 

podstawie materiałów pozyskanych od rodzin, powstanie dokument  dla potomnych o losach 

mieszkańców Gminy Rogoźno wydany w formie publikacji książkowej. Dla upamiętnienia bohaterów 

walczących o niepodległą Polskę i ofiar stalinizmu, Rogoziński Samorząd ufundował dwa pomniki 

usytuowane na Placu Karola Marcinkowskiego – pomnik Solidarności i na placu Jana Pawła II – Pomnik 

Sybiraków.  

Po kilkunastu latach dzierżawy  przez lokalnego przedsiębiorcę, Ośrodek rekreacyjno-sportowy 

„Za Jeziorem” przejęła gmina. Od kwietnia 2018 r. ośrodkiem  zarządza Rogozińskie Centrum Kultury. 

Ośrodek jest przygotowany i przyjmuje na sezon letni sportowców, grupy zorganizowane, a także 

indywidualnych gości ceniących sobie spokój i uroki naszego jeziora oraz pobliskich lasów. Sala 

stołówkowo-bankietowa jest gotowa na organizację imprez okolicznościowych i przyjmuje rezerwacje.  

Samorządowcy zadbali o sportowców, fanów i kibiców, dla których pojawiły się nowe obiekty 

sportowe i imprezy o zasięgu lokalnym i ogólnopolskim. Budowa dwóch boisk wielofunkcyjnych w 

Rogoźnie i Owczegłowach wpłynęła na poprawę dostępności do tych obiektów. Dzięki środkom w 

wysokości 50 000, 00 zł pozyskanym w ramach programu „Szatnia na medal”, poprawiła się 

infrastruktura na stadionie użytkowanym i zarządzanym przez Klub RKS Wełna. Szatnia została 
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wyremontowana i w nowej odsłonie będzie służyć sportowcom. Inwestycja o tyle ważna, że na terenie 

stadionu realizowana jest główna część imprezy sportowej „Rogoziński Półmaraton Króla Przemysła II”. 

Półmaraton wpisał się w kalendarz imprez nie tylko rogozińskich, ale też ogólnopolskich. Każdego roku 

przyciąga biegaczy z całej Polski i cieszy się ogromnym uznaniem i wysokimi ocenami wśród samych 

biegaczy jak i recenzentów tego typu imprez.  

Ponadto w kalendarzu imprez sportowych znalazły się Gminna Liga Piłki Nożnej i Gminna Liga 

Piłki Siatkowej. Pojawiły się nowe imprezy rekreacyjne jak Rajd rowerowy z Przewodniczącym Rady 

Miejskiej czy Spływ kajakowy z Burmistrzem Rogoźna. Zapoczątkowano działania w celu budowy hali 

widowiskowo-sportowej. W tym celu w sierpniu 2018 roku zakupiono działkę – teren pod budowę hali o 

powierzchni ok. 2,5 ha w rejonie osiedla Przemysława. 

W zakresie imprez kulturalnych, każdego roku odbywają się Dni Przemysła. Jest to impreza 

promująca patrona miasta i rozbudzająca wśród mieszkańców poczucie dumy z przynależności do 

społeczności, której korzenie jako społeczności miejskiej sięgają czasów Średniowiecza. Tradycją stał się 

barwny orszak króla przemierzający ulicami miasta i rozpoczynający święto. Nie jest to jedyne masowe 

wydarzenie dla lokalnej społeczności, bowiem każdego roku odbywa się Wakacyjny Festyn Rodzinny, 

Kino Plenerowe i cieszący się ogromnym powodzeniem Jarmark Bożonarodzeniowy. Po zmianie 

dyrektora Rogozińskiego Centrum Kultury (dyrektorem został Marcin Matuszewski), zmienił się 

kalendarz imprez i działalności tej instytucji. Biblioteka z myślą o najmłodszych, wprowadziła nowy dział 

„Dzidziusiowo” i zmodernizowała dział dziecięcy. Pojawiła się „Kawiarenka na Tarasie” a w małej sali RCK 

odbywają się cykliczne seanse „W starym kinie”.  

Dla poprawy bezpieczeństwa w gminie, Ochotnicze Straże Pożarne zostały wyposażone w nowe 

samochody bojowe w ilości 5 wozów, z dofinansowaniem z budżetu gminy, oraz nowoczesny sprzęt do 

ratowania życia i mienia mieszkańców, w tym 4 defibrylatory i wiele innego sprzętu ratowniczo-

gaśniczego. Spore środki zainwestowano w remonty strażnic, w tym dokończenie budowy strażnicy w 

Pruścach, Parkowie i Owieczkach.  Po wielu latach został uregulowany stan prawny własności budynku – 

strażnicy OSP w Rogoźnie. Gmina zakupiła nowy samochód dla Straży Miejskiej i dofinansowała zakup 

samochodu dla Komisariatu Policji  w Rogoźnie.  

W wielu częściach miasta zamontowano monitoring wizyjny, dzięki któremu takie miejsca jak 

promenada, okolice Ronda Melzera, Plac Karola Marcinkowskiego i wiele innych miejsc stanie się 

miejscami bardziej przyjaznymi dla mieszkańców i dającymi poczucie bezpieczeństwa.  

Wiele ulic zostało oświetlonych m.in. ulice Werbla, Szarych Szeregów, droga w Jaraczu, a na 

wielu ulicach oświetlenie zostało  zmodernizowane i dokonano wymiany lamp na energooszczędne 

(ledowe). Wprowadzono system powiadamiania mieszkańców o zagrożeniach, przerwach w dostawach 

wody czy prądu, o wydarzeniach na terenie gminy a także powiadamianie z zakresu pomocy społecznej. 

Mieszkańcy po wprowadzeniu na telefon komórkowy aplikacji BLISKO czy aplikacji sms mogą 

otrzymywać na bieżąco ważne informacje.   

Utrzymano niskie ceny wody i ścieków. Nieznacznie obniżono ceny za ogrzewanie i ciepłą wodę 

(dla osób korzystających z usług spółki ciepłowniczej).  

Urząd Miejski (w ocenie ankietowej mieszkańców) stał się miejscem przyjaznym i otwartym dla 

klientów. Dla inwestorów został stworzony program „Przemysł dla Biznesu”, dzięki któremu potencjalni 

inwestorzy mogą uzyskać informacje o działkach pod inwestycje z zasobów gminy, ale też z zasobów 

osób fizycznych. 

 Po ponad 20 latach trwających negocjacji, obecny samorząd rozwiązał sprawę wykupu gruntów 

pod ogrody działkowe. Grunty użytkowane przez działkowców były własnością Obornickiej Spółdzielni 

Mieszkaniowej. Rozwiązanie tego problemu, dało działkowcom poczucie stabilizacji i bezpieczeństwa. 
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W latach 2015 – 2018 organ wykonawczy (burmistrz Rogoźna) wydał ponad 68 500 decyzji 

administracyjnych w różnych sprawach. Do UM w Rogoźnie wpłynęło 66.144 szt. korespondencji oraz 

12.716 faktur.  

Udzielaliśmy pomocy innym jednostkom samorządowym na łączną kwotę 2.551.676,09 ( między 

innymi na dofinansowanie budowy i utrzymania szpitala - 677.000 zł, schroniska azorek – 159.363,92, 

drogi i chodniki powiatowe i wojewódzkie – 901.025,22 zł, WTZ Wiardunki 34.752,00 zł. 

Dzięki determinacji w realizacji wyznaczonych zamierzeń, dobrej współpracy rogozińskich 

samorządowców, zaangażowaniu pracowników Urzędu Miejskiego, kierowników jednostek 

organizacyjnych i spółek gminnych, a także wielu osób działających społecznie, udało się zrealizować 

wiele ważnych dla miasta i gminy inwestycji, zorganizować wiele wydarzeń sportowych i kulturalnych, 

oraz rozwiązać wiele problemów społecznych. 

 
Po odczytaniu sprawozdania radni jednogłośnie przyjęli uchwałę w sprawie trybu postępowania o 
udzielenie dotacji z budżetu Gminy Rogoźno spółkom wodnym, sposobu jej rozliczania oraz sposobu 
kontroli wykonania zadań. 
 
Ad. 11 Wolne głosy i wnioski. 
W tym punkcie głos zabrał pan Gustaw Wańkowicz dziękując za 4-letnią kadencję, a w związku że 
odchodzi na samorządową emeryturę to życzył radnym wszystkiego najlepszego w tym mądrych decyzji 
przede wszystkim dla dobra mieszkańców Rogoźna. 
Na zakończenie goście wysłuchali występu Pani Karoliny Nowaczyk oraz otrzymali z rąk pana burmistrza i 
przewodniczącego podziękowanie w formie dyplomów za pracę dla lokalnej społeczności oraz wykonane 
zostało pamiątkowe zdjęcie radnych kadencji 2014-2018. 

 
 
 
 


